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Ce firme au ales studenții admiși în fruntea listelor la Facultatea de Drept și cum au

fost primii pași în profesie | Azi, despre avocatura vazuta „din interior”, alaturi de

Diana Valeria Ceaușu, premianta anului 2020 devenita Associate în echipa de

Litigii și arbitraje de la CMS: Victoriile pe care le-am obținut în cauze cu probleme

de drept dintre cele mai complexe și întrebarile preliminare la CJUE spun totul –

pasiunea și munca depusa nu ramân nerasplatite

Diana Valeria Ceaușu, șefa promoției 2020, a așteptat cu nerabdare, pe tot parcursul facultații, intrarea în

profesie. A simțit de la început ca Dreptul este cel care o împlinește, iar astazi activeaza ca avocat în 

Departamentul de Litigii și Arbitraje din cadrul CMS România. Pe tot parcursul studenției a muncit mult, s-a

implicat în diferite proiecte și astfel a avut la absolvire cea mai mare medie din generația sa, fiind clasata pe

locul 1 din 544 absolvenți.Susține cu toata convingerea ca alegerile pe care le-a facut pâna acum au ajutat-o

sa ajunga acolo unde trebuia și ca nu ar schimba nimic din pașii pe care i-a parcurs pâna în acest moment. 

În timpul facultații, atenția sa era îndreptata catre un alt sector al juridicului, planuind sa devina judecator.

Întâmplarea a facut ca în anul în care și-a finalizat studiile de licența sa nu se organizeze examen de admitere la 

Institutul Național al Magistraturii. „În aceasta perioada de așteptare, am avut timp sa reflectez mai mult și mi-am

dat seama ca avocatura mi-ar permite mai bine sa apar drepturile și libertațile oamenilor. Și așa am început sa ma

pregatesc pentru susținerea examenului la Barou cu cinci saptamâni înainte”, marturisește tânara.

Cinci saptamâni pentru a pregati admiterea în profesie

Timpul era scurt, așa ca în aceasta perioada a studiat în principal legislația aferenta celor cinci discipline pentru

examen (drept civil, drept procesual civil, drept penal, drept procesual penal, organizarea și exercitarea profesiei de

avocat), fara a mai revedea miile de pagini de doctrina studiate în facultate.

„Pe masura ce am parcurs textele de lege însa, am realizat ca explicațiile aferente studiate în facultate mi-au ramas

întiparite, facând din ceea ce ar fi trebuit sa fie un proces de studiu, mai degraba un proces de reîmprospatare a

memoriei. Din punctul meu de vedere, examenul la Barou din anul 2021 a fost de dificultate medie, asemanator

anilor precedenți”, subliniaza Diana.
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În opinia sa, examenele la Barou combina gândirea și atenția și nu sunt de nepromovat, daca pe parcursul facultații

disciplinele sunt studiate. „Privind retrospectiv, realizez ca percepția mea se datoreaza într-o mare proporție

Facultații de Drept din cadrul Universitații din București care – prin profesorii sai de excepție – îi pregatește pe

studenții sai pentru ce este mai greu”, menționeaza avocatul.

Emoția oamenilor o motiveaza

Diana ne-a marturisit ca o întâmplare care a marcat-o profund și care a motivat-o și mai tare sa intre în profesie a

avut loc chiar la festivitatea de absolvire a Facultații de Drept. „Dupa ce am ținut discursul pentru absolvirea

facultații cu cea mai mare nota din generația mea, imediat cum am coborât de pe scena, a venit spre mine din

mulțime o bunica – nu știu cine era – care m-a felicitat și mi-a strâns mâna tremurând de emoție. Acea emoție

mi-am dorit sa o simt mereu. E sentimentul care mi-a dat și mai mult curaj sa intru în profesie și dupa care ma

ghidez în continuare în fiecare zi de activitate. Atunci când vorbești cu inima și faci tot ce este posibil pentru a da

fiecaruia ce este al sau nu poți sa nu menții vie emoția oamenilor, care îți da în schimb puterea de a merge mai

departe”, povestește interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Avocatul CMS își mai amintește ca și dupa promovarea în profesie a avut parte de o surpriza memorabila din

partea Baroului București. „Ca urmare a unei invitații din partea domnului decan Ion Dragne la care nu m-am

așteptat, am participat la o festivitate de premiere la Barou în cadrul careia am avut bucuria sa primesc o distincție

pentru... „rezultatul deosebit obținut la examenul de primire în profesia de avocat”, așa cum aveam sa descopar. Și

așa am facut primii pași în profesia de avocat și am conștientizat ca am ajuns acolo unde mi-am dorit și unde pot sa

fac ceea ce îmi doresc, și anume sa încerc pe cât posibil prin activitatea mea sa dau fiecarui om ce este al sau”,

nuanțeaza tânara.

A optat pentru cariera de avocat litigant și a ales echipa CMS

Alegerea firmei în care sa-și înceapa drumul în cariera nu a fost una simpla. Diana și-a dorit sa lucreze alaturi de

cei mai buni avocați și de aceea, dupa afișarea rezultatelor la examenul de admitere în profesie, a depus CV-ul la

cele mai bune firme de avocatura recunoscute de The Legal 500 pentru o poziție de avocat litigant. „Dupa

susținerea mai multor interviuri a venit greul pentru ca toți cei la care aplicasem erau buni avocați și în final am

fost nevoita sa ma ghidez dupa intuiție. Așa am ales firma de avocatura internaționala CMS CAMERON

MCKENNA NABARRO OLSWANG LLP SCP, departamentul de litigii și arbitraje”, subliniaza avocatul.

Odata intrata în echipa CMS, Diana a intrat pe un traseu care nu întotdeauna este unul lin, dar ia lucrurile așa cum

vin, învața din fiecare întâmplare traita și susține ca cele mai bune training-uri pentru ea au fost, în realitate,

dosarele importante în care a fost implicata de la bun început, cu mize financiare foarte mari și contracte deosebit

de complexe. În aceasta categorie include contractele de reasigurare, care sunt extrem de complexe din punct de

vedere juridic și tehnic, și care nu sunt studiate prea mult în timpul facultații.

În ceea ce privește remunerația primita pentru munca prestata, precizeaza ca a fost la un nivel satisfacator de la
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momentul începerii colaborarii cu CMS și pâna în prezent, crescând pe parcurs, așa cum este firesc, în funcție de

efortul depus și de performanțele obținute.

„Pâna în prezent, mi-am desfașurat activitatea ca avocat litigant în numeroase domenii printre care drept civil,

drept comercial, insolvența, drept fiscal, drept administrativ, drept bancar și dreptul asigurarilor. De asemenea,

având preponderent clienți de naționalitate straina, am avut ocazia de a acumula experiența în domeniul dreptului

internațional privat și al procesului civil internațional. Ceea ce m-a ajutat în aceste doua materii și recomand a fost,

pe lânga studiile de licența de la Universitatea din București, și programul de master Drept privat din cadrul

aceleiași universitați, precum și Colegiul juridic franco-român de studii europene al Universitații Paris 1 Pantheon

– Sorbonne. Așa am ridicat recent o problema legata de interpretarea dreptului Uniunii Europene într-o cauza

pendinte în fața unei instanțe naționale, care a determinat instanța naționala sa adreseze întrebari preliminare Curții

de Justiție a Uniunii Europene (întrebarile preliminare sunt în prezent în curs de soluționare de catre instanța de la

Luxemburg). De asemenea, pe lânga activitatea din fața instanțelor judecatorești, am avut ocazia de a participa și

la arbitraje interne și internaționale de drept comercial. Victoriile pe care le-am obținut în cauze cu probleme de

drept dintre cele mai complexe și întrebarile preliminare la Curtea de Justiție a Uniunii Europene cu care ma

mândresc spun totul – pasiunea și munca depusa, în fiecare zi de la momentul intrarii în facultate, nu ramân

nerasplatite și dau cele mai mari satisfacții”, puncteaza tânara.

 

Avocatura este profesia care o definește

Este de parere ca avocatura i-a permis și îi permite sa fie în profesie așa cum este ea ca persoana – o persoana

originala în gândire, ambițioasa, echilibrata, care pune pasiune în tot ceea ce face fara a se satura din a învața

lucruri noi și care de multe ori se lasa pe sine pentru ceilalți. „Sentimentul pe care mi-l trezește avocatura este ca

am practicat-o dintotdeauna. Firește, acum multitudinea de cereri, întâmpinari, note scrise etc. pe care le-am facut

îmi confirma asta. Însa am cunoscut sentimentul acesta înca din primele zile de activitate. La început m-a ajutat

acea doza de pragmatism care îți permite sa jonglezi cu noțiunile teoretice. Primul meu dosar, o cerere de

deschidere a procedurii insolvenței, venita în prima mea saptamâna, mi-a confirmat ca sunt pe drumul cel bun. Și

așa a început totul”, argumenteaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Din punctul sau de vedere, sunt oportunitați multiple pe piața muncii pentru absolvenții facultaților de drept, dar

totul ține de fiecare în parte și de ceea ce ofera fiecare absolvent la rândul sau.

 

Nu știe daca exista o rețeta pentru succes, dar crede ca la baza este importanta placerea pentru a studia Dreptul. „Și

de aici pornește totul. Atunci când îți place facultatea pe care ai ales-o, ai bucuria de a învața și astfel, caramida cu

caramida, începi sa adaugi cunoștințele de care ai nevoie mai departe în profesie. Firește, nu sunt numai

cunoștințele cele care conteaza, ci într-o egala masura și trasaturile de caracter, aptitudinile înnascute, abilitațile

învațate cu timpul, educația, inteligența emoționala etc. Însa, din punctul meu de vedere, sistemul de învațamânt

(și ma refer inclusiv la liceu), așa cum este el cu plusuri și minusuri, își face partea lui de treaba. Facultatea de

Drept din cadrul Universitații din București, de asemenea, pune la dispoziție toate cele (mai mult decât) necesare

pentru intrarea în profesie. Trebuie numai sa existe deschidere”, atrage atenția avocatul.

În cazul sau, i s-a confirmat faptul ca avocatura, ca și viața, presupune o doza de curiozitate, pe care daca o ai, nu

te plictisești niciodata.

Diana Valeria Ceaușu se definește, atât în avocatura, cât și în viața personala, ca fiind o femeie puternica, o

femeie „care știe sa taie copacii uscați din viața ei și sa faca totul în jur sa înfloreasca”. Bogația o caracterizeaza ca

fiind timpul și oamenii care îi sunt alaturi. „Sunt o femeie care a învațat ca uneori îi este frica, dar a carei frica nu a

reușit niciodata sa fie mai puternica decât îi este curajul. O femeie care și-a gasit autenticitatea și o cultiva în

fiecare zi atât în viața profesionala, cât și în cea personala”, încheie Diana.
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